
                                                                                                                                      
  

   

 

Technische vragen VZ bestuursrapportage 2 2024 

nr onderdeel blz Vraag  
1 Programma 6 18 Kosten Jeugdhulp stijgen al weer flink door. Verwachting is 

voor 2024 25 miljoen. > In uw reactie op een vraag van 
GL+PvdA  geeft u aan dat de stijging indicatiewaarde 
Jeugdhulp wordt toegelicht in Berap 2. De uitleg daar 
vinden we wel erg mager  en geeft ons geen inzicht waar nu 
het probleem zit. Er is immers wel een daling  in de vraag, 
maar klaarblijkelijk  ook een flinke  toename van de zwaarte 
en of duur van de verleende zorg. Graag  ontvangen we de 
mutaties in geld en produkten   tov 2023 van de vier hier 
genoemde categorieën : Ook ontvangen we graag uw 
nadere duiding van   de oorzaken van deze  stijgingen 
 
Antwoord: 
Antwoord volgt  

2   18 Wat wordt er bedoeld met het prijseffect die nu in 2024 
wordt berekend over  de geboden hulp in 2023? 
 
Antwoord: 

Met prijseffect wordt bedoeld de ontwikkeling van tarieven 

jeugdhulp. In de begroting 2024 is hiervoor op voorhand al een 

bedrag meegenomen. Op basis van het daadwerkelijk gebruik 

in 2023 is het nu geactualiseerd. 

  
3   19 Welke inzichten heeft de deelname sinds 2023 aan het 

Domein Overstijgend Samenwerken opgeleverd? 
 
Antwoord: 
In de gemeente Westerkwartier lopen in 5 dorpen pilots met 
domein overstijgend samenwerken. Dit heeft tot nu toe een 
aantal inzichten opgeleverd.  
 
Het vormen van een kerngroep is essentieel om elkaar te 
kennen en te weten wat de ander kan bieden en hoe formeel 
en informeel elkaar kan versterken. Er zijn inmiddels 4 
kerngroepen actief die de samenwerking op dorpsniveau 
versterken, een 5e werkgroep is in ontwikkeling. Het zorgen 
voor elkaar (informele zorg) wordt via de kerngroep 
verbonden met het welzijnswerk en de Wmo-hulp en 
Wijkzorg (formele zorg). 
 
Een ander inzicht dat is opgedaan is dat de basis ligt in de 
samenleving: wat willen mensen in een dorp voor elkaar 
betekenen, welke vorm past bij hen, hoe willen ze dat 



   

 

   

 

organiseren? De volgende stap is dat formele en informele 
steun steeds meer rond en met de inwoner in een 
samenhangend “arrangement” wordt georganiseerd.   

4 Programma 8 24 er staat  dat eerst het Masterplan Leek-Tolbert klaar moet 
zijn daarna volgt de uitwerking plannen tbv 
bedrijfsterreinen. Geldt dit ook voor de plannen tbv nieuwe 
bedrijventerrein(en) langs de A7? 
 
Antwoord: 
De uitwerking van plannen voor bedrijventerreinen volgt na 
vaststelling van het Masterplan Leek-Tolbert. Dit heeft 
betrekking op de binnendorpse bedrijventerreinen in Leek-
Tolbert, en dan met name op de transformatie van 
Industriepark Leek. De ontwikkeling van nieuwe ruimte voor 
bedrijven langs de A7 hoeft niet te wachten op de 
vaststelling van het Masterplan Leek-Tolbert. De onlangs 
vastgestelde bedrijventerreinenvisie “Ruimte voor 
ondernemen” biedt hiervoor voldoende basis. 

5 Bijlage A 26 Er wordt gesproken over een extra kostenpost tbv verkoop 
gemeentehuis Leek. Wat heeft de verkoop van dit hele 
terrein de gemeente netto opgeleverd?  En hoe worden de 
zonnepanelen die op het gemeentehuis liggen circulair weer 
ingezet? (* zie antwoorden 2024) 
 
 
Antwoord: 
De locatie is verkocht voor €1,75 miljoen, waarbij een nog uit 
te voeren bodemsanering is afgesproken t.g.v. het zoutdepot 
voor de gladheidsbestrijding. Na aftrek van kosten voor deze 
sanering vanuit de verkoop, het afscheiden van de 
brandweerkazerne en het oplossen van de resterende 
boekwaarde van € 946.000, resteert een 
nettoresultaat van € 550.000. 
 
De zonnepanelen maken onderdeel uit van hetgeen verkocht 
is. De zonnepanelen worden hergebruikt in het nieuwe plan 
voor “Klein Nienoord”.  

 6 4 
Investeringen 

30 Zwembad Leek is gasloos gemaakt. De gemeente WK 
heeft hier 1,6 miljoen voor betaald. Hoe en met hoeveel en 
wanneer worden de andere zwembaden in  onze gemeente 
financieel ondersteund om ook gasloos te worden? We zien 
hier nml niets over vermeld bij de voorgenomen 
investeringen Begroting 2025 
 
Antwoord:  
Naast het Zwemkasteel is alleen het zwembad De 
Wotterwille volledig eigendom van de gemeente. Zwembad 
De Wotterwille wordt verwarmd door warmte van de 
naastgelegen Biomassacentrale en door restwarmte van de 
FrieslandCampina fabriek locatie Marum. De nog aanwezige 
cv-installatie wordt enkel ingezet als back-up. 



   

 

   

 

 
De overige zwembaden zijn in basis zelf verantwoordelijk 
voor de verduurzaming van hun baden. Vanuit de 
exploitatiesubsidie kunnen de stichtingen een deel reserveren 
voor toekomstig groot onderhoud en/of verduurzaming. In 
de praktijk is het echter zo dat vanuit de gemeente vaak 
ondersteuning wordt verleend bij onderzoek naar de 
technische mogelijkheden van verduurzaming en de 
zoektocht naar subsidiemogelijkheden. Alle stichtingen 
kunnen sowieso aanspraak maken op de rijksregeling BOSA 
(regeling bouw en onderhoud sportaccommodaties) waarbij 
duurzaamheidsinvesteringen tot soms wel 40% worden 
gesubsidieerd. Ook kunnen de stichtingen een lening 
aanvragen bij Fonds het Nieuwe Doen en gebruik maken van 
de rentekortingsregeling van de gemeente Westerkwartier 
waar de raad via een brief over is geïnformeerd op 10 
oktober jl. 

7 Bijlage 1 32,33 In het rapport Begroting 2025 + meerjarenbegroting ( zie 
blz 95 en 96 )  staan per programma 2025 zowel bij de 
lasten als ook de baten flink lagere bedragen dan in de 
Berap 2 op blz 32 en 33 staan. Waarom zijn deze  cijfers niet 
in de begroting 2025 verwerkt? Wat voor gevolgen heeft de 
uitzetting van de totale begroting  voor bv 
weerstandsvermogen en de meerjarenbegroting ? 
 
Antwoord:  
De kolom “begroting 2024 na wijziging” in de Begroting 2025 
is gelijk aan de kolom “Huidige begroting” in de Tweede 
bestuursrapportage 2024.  
In de Begroting 2025 hebben we aangegeven dat de lasten 
en baten in 2025 in totaal lager zijn dan in 2024. De 
belangrijkste oorzaak hiervan ligt in de verwerking van de 
lasten en baten opvang van ontheemden uit Oekraïne. 
Hierbij is sprake van een daling van € 10 miljoen. In 
afwachting van de normvergoeding 2025 verwerken we de 
lasten en baten in de Eerste bestuursrapportage 2025. Zie 
ook toelichting bij programma 6 in de Begroting 2025.  
 
Ons weerstandsvermogen wijzigt niet als we hogere lasten 
en baten opnemen. 

 




